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§ 44 

Genomgång av beslutsärenden
Överläggning
Samtliga beslutsärenden gås igenom och kommunstyrelsens ledamöter har 
möjlighet att ställa frågor till ansvariga tjänstepersoner.

Beslut
Kommunstyrelsen fattar inte något beslut med anledning av informationerna. 

§ 45 

Yttrande över revisorernas granskning av hantering 
och kontroller av anställdas bisysslor
Dnr KS 2024/0129

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 februari 2024.

Revisorernas granskning.

Bakgrund
På uppdrag av revisorerna i Kalmar kommun har EY genomfört en granskning 
avseende kommunkoncernens hantering och kontroller av anställdas bisysslor. 
Granskningens syfte var att bedöma om kommunstyrelsen och ansvariga 
nämnder och bolag hanterar anställdas bisysslor på ett ändamålsenligt sätt.

Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till yttrande över 
granskningen. 

Beslut
Kommunstyrelsen antar kommunledningskontorets yttrande som sitt och 
överlämnar det till kommunens revisorer som kommunstyrelsens svar på 
granskning av hantering och kontroller av anställdas bisysslor.

§ 46 

På lika villkor – HBTQIA+-strategi 2024–2026
Dnr KS 2022/1197

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 mars 2024.

Reviderad strategi.

Sammanställning remissvar.
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Bakgrund
År 2016 antog Kalmar kommun”På lika villkor – hbtqi-handlingsplanen”. 
Majoriteten lyfte i verksamhetsplanen 2024 fram vikten av att anta en ny 
handlingsplan för hbtqia+, samt att öka kunskapen inom området och även 
inom normkritik.

Den 18 september 2023 beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott att 
handlingsplanen skulle ut på remiss till berörda nämnder och bolag. Utifrån 
inkomna remissvar samt en översyn av styrande dokument inom 
kommunkoncernen föreslås att kommunfullmäktige antar en hbtqia+-strategi 
istället för en handlingsplan med detaljerade aktiviteter. Nämnder, bolag och 
kommunstyrelse får istället i uppdrag att ta fram egna handlingsplaner med 
aktiviteter inom området. Kommunstyrelsen ges även att samordningsansvar.

Arbetsutskottet har föreslagit att kommunfullmäktige godkänner På lika villkor 
– HBTQIA+-strategi 2024–2026.

Överläggning
Under överläggningen redovisas följande förslag:

1. Lasse Johansson (S) föreslår att kommunstyrelsen ska tillstyrka 
arbetsutskottets förslag.

2. Christopher Dywik (KD) föreslår, med instämmande av Hanne 
Lindqvist (M) och Lotta Wahlmino (L), att kommunstyrelsen ska 
tillstyrka arbetsutskottets förslag med följande tillägg:
”Utöver de 5 planer/strategier som räknas upp som styrande 
dokument så vill vi även se att följande läggs till: 
’Plan för samverkan och åtgärder för att förebygga och motverka 
våldsbejakande extremism i Kalmar kommun under perioden 2018-
2025.’

”Vi vill också lägga till följande efter den befintliga texten på 
strategiområde 4: 
’En meningsfull fritid är grundläggande. Alla ska kunna känna sig 
trygga i att kommunalt stödda föreningarna är fria från diskriminering 
och att respekt för de mänskliga rättigheterna och grundläggande 
demokratiska värderingar är väl förankrade i verksamheten.’

3. Curt Gustafsson (SD) föreslår att kommunstyrelsen ska avstyrka 
arbetsutskottets förslag.

Efter att överläggningen avslutats frågar ordföranden om kommunstyrelsen vill 
tillstyrka eller avstyrka arbetsutskottets förslag att kommunfullmäktige 
godkänner På lika villkor – HBTQIA+-strategi 2024–2026. Han finner att det 
tillstyrks.

Härefter frågar ordföranden om kommunstyrelsen vill tillstyrka eller avstyrka 
Christopher Dywiks med flera tilläggsförslag. Han finner att de avstyrks. 
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Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige godkänner På lika villkor – HBTQIA+-strategi 
2024–2026.

Kommunfullmäktige ger berörda nämnder och bolag i uppdrag att utifrån den 
beslutade strategin ta fram egna handlingsplaner med aktiviteter. 

Kommunstyrelsen ges ett samordningsansvar för arbetet med strategin och 
ansvarar för uppföljning av det samlade hbtqia+-arbetet inom 
kommunkoncernen.

Reservationer
Hanne Lindqvist (M), Patrik Olsen (M), Christopher Dywik (KD), Liselotte 
Ammert (KD) och Lotta Wahlmino (L) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för egna förslag. 

Curt Gustafsson (SD) redovisar en skriftlig reservation enligt följande:
”Diskrimineringslagen § 1: Denna lag har till ändamål att motverka 
diskriminering och på andra sätt främja lika rättigheter och möjligheter oavsett 
kön, könsöverskridande identitet eller uttryck, etnisk tillhörighet, religion eller 
annan trosuppfattning, funktionsnedsättning, sexuell läggning eller ålder.

Sverigedemokraterna anser att diskrimineringslagen i första hand skall tillämpas 
för att stödja HBTQIA+ personer för att bättre inkludera denna grupp. 
Dessutom finns det redan nu strategier och riktlinjer för likabehandling och 
jämställdhet för alla inklusive denna grupp. Bland annat strategin för 
jämställdhet, lokal strategi för att förebygga och motverka mäns våld mot 
kvinnor och våld i nära relation och strategi för etnisk och kulturell 
inkludering.

Sammantaget menar vi att diskrimineringslagen och våra egna styrdokument 
ger tillräckligt stöd för att stödja personer med annan sexuell läggning.

Vi instämmer i socialnämndens frågor i sitt remissvar ’Hur inkluderas denna 
utbildning i HR:s program för utbildningskrav för medarbetare? Ingår en 
kostnadsersättning för vikarietid? Vilken effekt förväntas av utbildningen? 
Finns det någon fakta kring att detta är ett perspektiv Kalmar kommun inte 
lyckas bemöta i Kalmar eller vad baseras behovet och prioritering av utbildning 
kring HBTQI på?’. 

Vi menar att det som gjorts tidigare i den gamla strategin, bland annat en 
handbok i ämnet, borde räcka tillsammans med tidigare nämnda strategier och 
diskrimineringslagen. De utbildningsinsatser som strategin kräver skulle 
innebära stora kostnader. Exempelvis kostar en certifierad utbildning från 
RFSL 290 000 kronor för 50 personer.
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Kalmar kommun har stora utmaningar med integration, gängkriminalitet och 
välfärdsbrottslighet som drabbar våra kommuninvånare. Vi menar att politiken 
i första hand ska prioritera dessa problem.”

§ 47 

Fördelning av arbetsmiljöuppgifter inom Kalmar 
kommun
Dnr KS 2024/0034

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 mars 2024.

Fördelning av arbetsmiljöuppgifter inom Kalmar kommun.

Bakgrund
Dokumentet syftar till att tydliggöra vem som har arbetsmiljöansvar och hur 
Kalmar kommun fördelar arbetsmiljöuppgifterna i verksamheten så att risker i 
arbetet förebyggs och en tillfredsställande arbetsmiljö uppnås genom ett 
systematiskt arbetsmiljöarbete. 

De politiskt förtroendevalda i kommunfullmäktige, kommunstyrelse och 
nämnder är arbetsgivare och därmed även huvudansvariga för en god 
arbetsmiljö. De förtroendevalda ska bland annat se till att det finns en väl 
fungerande organisation för arbetsmiljöarbetet, där det klart framgår vem som 
ansvarar för att arbetsmiljölagen följs och att verksamheten leds av chefer med 
tillräckliga kunskaper och befogenheter inom arbetsmiljöområdet. De 
förtroendevalda ska årligen eller vid behov följa upp hur arbetsmiljöarbetet 
bedrivs och vidta åtgärder om så behövs.

Arbetsutskottet har föreslagit att kommunfullmäktige godkänner förslag till 
fördelning av arbetsmiljöuppgifter inom Kalmar kommun. 

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige godkänner förslag till fördelning av arbetsmiljöuppgifter 
inom Kalmar kommun.

§ 48 

Kalmar kommuns årsredovisning 2023
Dnr KS 2023/0069

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 mars 2024.

Årsredovisning 2023.
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Bakgrund
Kommunstyrelsen har upprättat årsredovisning för 2023. Årets resultat för 
kommunen uppgår till 1 195 miljoner kronor, att jämföra med budgeterat 
resultat 1 019 miljoner kronor. Årets resultat efter balanskravsjusteringar samt 
balanskravsresultat uppgår till 54 miljoner kronor. Kommunkoncernen, som 
omfattar Kalmar kommun, hel- och delägda dotterbolag, andelar i 
kommunalförbund samt bolag som kommunen har ett väsentligt inflytande 
över, redovisar ett resultat på 137 miljoner kronor.

Överläggning
Jonas Agerhed, Anette Sturesson, Anna Johansson, Joachim Petersson och 
Maria Holgersson, kommunledningskontoret, redovisar Kalmar kommuns 
årsredovisning. 

Beslut
Kommunstyrelsen överlämnar årsredovisning 2023 till kommunens revisorer 
för granskning. 

§ 49 

Årsredovisning och koncernredovisning 2023 för 
Kalmar Kommunbolag AB, de majoritetsägda 
dotterbolagen samt Kalmar Öland Airport AB och 
Kalmar Energi Hodling AB
Dnr KS 2024/0215

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 mars 2024.

Årsredovisningar 2023 och revisionsberättelser för Kalmar Kommunbolag AB, 
Destination Kalmar AB, Kalmar Hamn AB, Kalmarhem AB, Kalmar Science 
Park AB, Kalmar Vatten AB, Handelsbolaget Telemarken i Kalmar, Växtplats i 
Kalmar AB, Kalmar Öland Airport AB och Kalmar Energi Holding AB.

Bakgrund
Kalmar Kommunbolag AB, de majoritetsägda dotterbolagen samt Kalmar 
Öland Airport AB och Kalmar Energi Holding AB har upprättat 
årsredovisningar för räkenskapsåret 2023. Revisionsberättelser för respektive 
bolag har inkommit och där tillstyrker den auktoriserade revisorn att 
årsstämman fastställer resultaträkningen och balansräkningen för bolagen, 
disponerar resultaten i enlighet med förslagen i förvaltningsberättelsen och 
beviljar styrelsernas ledamöter och de verkställande direktörerna ansvarsfrihet 
för räkenskapsåret. Kommunfullmäktige föreslås uppmana sina ombud att följa 
respektive bolags revisionsberättelse.

Överläggning
Ulrick Hultman, Kalmar Kommunbolag AB, redovisar ärendet. 
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Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige ger följande direktiv till kommunens ombud vid 
årsstämmorna med Kalmar Kommunbolag AB och dotterbolagen: 
Ombuden ska vid årsstämmorna fatta beslut i enlighet med de auktoriserade 
revisorernas revisionsberättelser för respektive bolag. 

Kommunfullmäktige godkänner för räkenskapsåret 2023 årsredovisningar och 
koncernredovisning för Kalmar Kommunbolag AB, de majoritetsägda 
dotterbolagen samt Kalmar Öland Airport AB och Kalmar Energi Holding 
AB.

§ 50 

Uppföljning intern kontroll 2023 – Kalmar kommun
Dnr KS 2024/0199

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 mars 2024.

Intern kontroll uppföljning 2023 – Kalmar kommun.

Bakgrund
Enligt policy och riktlinje för intern kontroll ska kommunstyrelsen med 
utgångspunkt från nämndernas uppföljningsrapporter utvärdera kommunens 
samlade system för intern kontroll. I de fall förbättringar behövs ska styrelsen 
besluta om åtgärder. Uppföljning av intern kontroll för Kalmar kommun 2023 
redovisas i rapport ”Internkontroll uppföljning 2023 – Kalmar kommun”. 

Överläggning
Joachim Petersson, kommunledningskontoret, redovisar ärendet. 

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner rapporten om uppföljning av intern kontroll 
2023 för Kalmar kommun.

§ 51 

Finansiell rapport december 2023
Dnr KS 2024/0198

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 mars 2024.

Finansiell rapport december 2023.

Bakgrund
Enligt den av kommunfullmäktige beslutade finanspolicyn ska rapportering 
och uppföljning av finansverksamheten ske till kommunstyrelsen med samma 
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periodicitet som den ekonomiska rapporteringen vid delårs- och helårsbokslut. 
Rapporteringen ska säkerställa att finanspolicyn och de finansiella riktlinjerna 
efterlevs. 

Den finansiella rapporten avser Kalmar kommun och dess kommunala bolag 
där kommunen har ett majoritetsägande. Kalmar Öland Airport ingår också i 
rapporten med den del som ingår i kommunkoncernen, det vill säga 50 
procent. Kalmarsunds gymnasieförbund ingår i de delar som avser 
koncernkontot. Kretslopp Sydost ingår i de delar som avser borgensåtaganden.

Beslut
Kommunstyrelsen noterar de mindre avvikelserna mot finanspolicyn och dess 
riktlinjer inom skuldförvaltningen, avseende godkända intervall och andel 
kortfristiga lån. Avvikelserna kommer hanteras under kommande år vid förfall 
och omsättningar av lån. 

I övrigt fattas inga beslut med anledning av den Finansiella rapporten 
december 2023.

§ 52 

Kommunstyrelsens riskanalys och interna kontrollplan 
2024 - uppdaterad
Dnr KS 2023/0885

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 januari 2024.

Kommunstyrelsens riskanalys och intern kontrollplan 2024 – uppdaterad 
2024-01-26.

Bakgrund
Kommunstyrelsens riskanalys och interna kontrollplan 2024 beslutades av 
kommunstyrelsen den 9 januari 2024. Efter beslutet har det observerats att 
texten gällande ”Risk för att kommunen inte kan säkerställa personal-
försörjningen med rätt kompetens” fallit bort. 

Dokumentet är uppdaterad och texten är återinförd.

Överläggning
Cecilia Ahlgren, kommunledningskontoret, redovisar uppdaterad riskanalys 
och kontrollplan för 2024.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna den uppdaterade riskanalysen och 
kontrollplanen för 2024.
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§ 53 

Kommunstyrelsens beslutsattestanter och 
firmatecknare 2024 - revidering
Dnr KS 2023/0836

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 mars 2024.

Beslutsattestanter kommunledningskontoret 2024, reviderad 2024-03-25.

Firmatecknare 2024, reviderad 2024-03-25.

Bakgrund
Förändringar inom förvaltningen har lett till att revidering av 
firmatecknardokumentet behöver göras. 

Beslut
Kommunstyrelsen fastställer kommunledningskontorets förslag till revidering 
av Beslutsattestanter 2024 och Rätt att underteckna vissa handlingar - 
firmatecknare 2024.

§ 54 

Förvaltade donationsstiftelsers beslutsattestanter och 
firmatecknare 2024
Dnr KS 2023/0837

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 mars 2024.

Beslutsattestanter för stiftelser 2024, reviderad 2024-03-25.

Bakgrund
Förändringar inom förvaltningen har lett till att revidering av firmatecknar-
dokumentet behöver göras.

Beslut
Kommunstyrelsen fastställer kommunledningskontorets förslag till revidering 
av beslutsattestanter och firmatecknare för förvaltade donationsstiftelser 2024.

§ 55 

Namnförslag kulturhuset
Dnr KS 2024/0217

Handlingar
Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse den 20 februari 2024.
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Bakgrund
Kultur- och fritidsförvaltningen har tagit in namnförslag från invånarna till 
Kalmars nya kulturhus. Efter att nomineringstiden gått ut har en jury bestående 
av tjänstepersoner, politiker och representanter från Kalmars kultur-
institutioner tagit fram förslag till namn för Kalmars nya kulturhus.

Kultur- och fritidsnämnden har föreslagit att kommunstyrelsen beslutar att det 
nya kulturhuset ska få namnet Kulturhuset Strömmen.

Överläggning
Under överläggningen föreslår Christopher Dywik (KD) att kommunstyrelsen 
ska besluta i enlighet med kultur- och fritidsnämndens förslag.

Efter att överläggningen avslutats beslutar kommunstyrelsen i enlighet med 
kultur- och fritidsnämndens förslag att det nya kulturhuset ska få namnet 
Kulturhuset Strömmen.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att nya kulturhuset ska få namnet Kulturhuset 
Strömmen.

Protokollsanteckning
Christopher Dywik (KD) redovisar en protokollsanteckning enligt följande:
”Strömmen är ett enkelt och logiskt namn utifrån dess placering utvid 
Systraströmmen (uppkallat efter det medeltida nunnekloster som låg på 
platsen). Vi har dock ett medskick till Kultur och Fritidsförvaltningen kring det 
vidare arbetet med kulturhuset: Glöm inte bort vår stads stora kulturskapare 
när salar och rum ska döpas. Tex konstnärinnan och pionjären Jenny Nyström 
som bodde i samma kvarter, ca två gator ifrån kulturhuset.”

§ 56 

Exploateringsavtal för del av fastigheterna Borshorva 
1:2 och Borshorva 2:30, Lindsdal
Dnr KS 2023/0932

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 mars 2024.

Översiktkarta Borshorva.

Exploateringsavtal del av Borshorva 1:2 inkl. bilagor.

Exploateringsavtal del av Borshorva 2:30 inkl. bilagor.

Bakgrund
Detaljplanen för Borshorva 2:30 med flera är delad i två delar. Detaljplanen 
syftar till att möjliggöra byggnation av villor eller radhus. Syftet med 
exploateringsavtalen är att säkerställa ett effektivt och ändamålsenligt 
genomförande av detaljplanen samt att reglera genomförandet av detaljplanen 
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med avseende på kostnader, ansvar, tider med mera. Avtalen reglerar att 
fastighetsägarna bygger och bekostar vägar med tillhörande belysning, som 
efter godkännande överlämnas till kommunen. För exploatörerna finns ett 
antal fastighetsrättsliga åtgärder för respektive del som förklaras i avtalen. 

Som säkerhet för exploatörernas åtaganden ska dessa ställa en ekonomisk 
säkerhet.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige godkänner exploateringsavtal för del av fastighet 
Borshorva 1:2 mellan Kalmar kommun och Ingela Jonnergård, Ing-Marie 
Olsson Jonnergård och Kjell Jonnergård samt exploateringsavtal för del av 
fastighet Borshorva 2:30 mellan Kalmar kommun och OBOS Mark AB (org. 
nr 556070-7464) enligt kommunledningskontoret, mark- och 
exploateringsenhetens förslag.

§ 57 

Detaljplan för fastigheten Borshorva 2:30 med flera
Dnr KS 2023/0891

Handlingar
Utdrag ur samhällsbyggnadsnämndens protokoll den 14 december 2023, § 237.

Samhällsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 3 november 2023. 

Förslag till detaljplan daterat den 6 december 2023.

Bakgrund
Detaljplanens syfte är att skapa förutsättningar för småskalig bostadsbebyggelse 
inom del av fastigheterna Borshorva 1:2 och 2:30. Detaljplaneförslaget medger 
nybyggnation av cirka 13 nya tvåplansvillor. Detaljplaneförslaget bedöms 
stämma väl överens med kommunens gällande översiktsplan och planprogram 
i vilket nu aktuellt detaljplaneområde pekats ut som möjligt förtätningsområde.

Samhällsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige antar förslag 
till detaljplan för Borshorva 2:30 med flera.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige antar förslag till detaljplan för fastigheten Borshorva 2:30 
med flera, senast reviderat den 6 december 2023.
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§ 58 

Inrättande av verksamhetsområde för allmänna 
vattentjänster för fastigheterna Billsäng 1:28, Billsäng 
1:32, Billsäng 1:46 och Billsäng 1:64, Påryd
Dnr KS 2024/0056

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 januari 2024.

Sammanfattning – Behovsbedömning fastigheter Påryd.

Översiktskarta Billsäng 1:28, Billsäng 1:32, Billsäng 1:46 och Billsäng 1:64.

Bakgrund
Den 1 januari 2007 tillkom Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster och 
ersatte den tidigare VA-lagen. I Lag om allmänna vattentjänster § 6 är det inte 
huvudmannen för vatten och avlopp som fastställer verksamhetsområdet för 
vatten, avlopp och dagvatten. Sådana områden skall fastställas av 
kommunfullmäktige. 

Den kommungemensamma gruppen med ansvar för inrättandet av 
verksamhetsområden för vattentjänster har bedömt att fastigheterna Billsäng 
1:28, Billsäng 1:32, Billsäng 1:46 och Billsäng 1:64 är i behov av de allmänna 
vattentjänsterna vatten och spillvatten utifrån Lag (2006:412) om allmänna 
vattentjänster.

Planutskottet har föreslagit att kommunfullmäktige beslutar att inrätta 
verksamhetsområde enligt kommunledningskontorets förslag. 

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige beslutar att inrätta verksamhetsområde för vatten och 
spillvatten för fastigheterna Billsäng 1:28, Billsäng 1:32, Billsäng 1:46 och 
Billsäng 1:64.

§ 59 

Inrättande av verksamhetsområde för allmänna 
vattentjänster för fastighet Hagby 35:4
Dnr KS 2024/0044

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 januari 2024.

Behovsbedömning Hagby 35:4.

Översiktskarta Hagby.
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Bakgrund
Den 1 januari 2007 tillkom Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster och 
ersatte den tidigare VA-lagen. I Lag om allmänna vattentjänster § 6 är det inte 
huvudmannen för vatten och avlopp som fastställer verksamhetsområdet för 
vatten, avlopp och dagvatten. Sådana områden skall fastställas av 
kommunfullmäktige. 

Den kommungemensamma gruppen med ansvar för inrättandet av 
verksamhetsområden för vattentjänster har bedömt att fastigheten Hagby 35:4 
är i behov av de allmänna vattentjänsterna vatten och spillvatten utifrån Lag 
(2006:412) om allmänna vattentjänster.

Planutskottet har föreslagit att kommunfullmäktige beslutar att inrätta 
verksamhetsområde enligt kommunledningskontorets förslag. 

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige beslutar att inrätta verksamhetsområde för vatten och 
spillvatten för fastigheten Hagby 35:4.

§ 60 

Beslut om start av investeringsprojekt ur 
Verksamhetsplan med budget 2024 – Fjölebro, byte 
konstgräs
Dnr KS 2023/0874

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 31 januari 2024.

Bakgrund
Plan- och investeringsberedningen har efter genomgång kommit fram till att 
projektet ”Fjölebro, byte konstgräs” bör starta under 2024 och att detta kan 
ske inom beslutad investeringsram. Detta projekt finns med i listan över 
framställda investeringsbehov inom fastighet och infrastruktur i 
Verksamhetsplan med budget 2024, under punkt 5. Eftersom projektet är 
placerat under punkt 5 (Framförda investeringsbehov som flyttas till nästa 
investeringsprocess 2025–2027) behöver kommunfullmäktige besluta att detta 
projekt får starta redan 2024.

Planutskottet har föreslagit att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunledningskontorets förslag. 

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige beslutar att nedanstående projekt får starta och att detta 
sker inom beslutad investeringsram: 
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• Fjölebro, byte konstgräs

§ 61 

Hyresavtal vård- och omsorgsboende Lindsdal
Dnr KS 2024/0218

Handlingar
Utdrag ur servicenämndens protokoll den 20 mars 2024, § 19.

Serviceförvaltningens tjänsteskrivelse den 19 mars 2024.

Bakgrund
Kalmar kommuns äldre prognostiseras öka de närmaste tio åren, vilket kräver 
ett större arbete med att utveckla och i vissa delar utöka omsorgsförvaltningens 
erbjudande till kommunens äldre i form av nya vård- och omsorgsboenden, 
hemtjänst samt socialt innehåll i form av träffpunkter och dagverksamheter. 
Lindsdal är en ort där det ökade behovet finns. Idag finns ingen lokal som 
uppfyller behoven. Utifrån detta har en upphandling av lokaler genomförts. De 
upphandlade lokalerna avser ersätta två mindre enheter i Lindsdal som ej 
uppfyller kraven på framtidens vård- och omsorgsboende samt tillgodoser 
behovet av en utökning. De nya lokalerna ska inrymma vård- och 
omsorgsboende (60 lägenheter), träffpunkt, hemtjänst samt administrativa 
lokaler. Byggnaden ska placeras i centrum av orten med direkt närhet till 
erforderlig service. Inflyttning ska ske senast december 2026. 

Detta beslut ersätter tidigare beslut i kommunstyrelsen den 6 september 2022 § 
137, som därmed upphör att gälla. Hyreskostnader ska beaktas i kommande 
budgetarbete.

Servicenämnden har föreslagit att kommunfullmäktige godkänner att 
servicenämnden tecknar ett 25-årigt hyresavtal med LW Lindsdal Fastigheter 
AB gällande vård- och omsorgsboende i Lindsdal, fastigheten Askkakan 3.

Överläggning
Jon Sjödahl, serviceförvaltningen, redovisar ärendet. 

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige godkänner att servicenämnden tecknar ett 25-årigt 
hyresavtal med LW Lindsdal Fastigheter AB gällande vård- och 
omsorgsboende i Lindsdal, fastigheten Askkakan 3.
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§ 62 

Regler för bidrag för enskilda vägar och privata 
utfartsvägar inom Kalmar kommun
Dnr KS 2024/0165

Handlingar
Utdrag ur servicenämndens protokoll den 28 februari 2024, § 11.

Serviceförvaltningens tjänsteskrivelse den 15 februari 2024.

Regler för bidrag för enskilda vägar och privata utfartsvägar inom Kalmar 
kommun.

Samrådsredogörelse.

Bakgrund
Nu gällande regler antogs i fullmäktige 2016. Under hösten 2023 togs ett 
förslag till nya regler för bidrag för enskilda vägar fram som remitterades till 
landsbygdsnämnden för förankring samt för att fånga upp eventuella 
synpunkter. Hur respektive synpunkt har hanterats redovisas i 
samrådsredogörelsen.

Servicenämnden har föreslagit att kommunfullmäktige antar regler för bidrag 
för enskilda vägar och privata utfartsvägar inom Kalmar kommun.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige beslutar att anta regler för bidrag för enskilda vägar och 
privata utfartsvägar inom Kalmar kommun.

§ 63 

Revidering av avgifter för kopior av allmänna 
handlingar
Dnr KS 2024/0197

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 mars 2024.

Avgifter för kopior av allmänna handlingar.

Bakgrund
Inom Kalmar kommun finns en sedan tidigare i kommunfullmäktige beslutad 
taxa för utlämnande av kopior av allmänna handlingar och det är denna taxa 
som nu uppdaterats. 

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:
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Kommunfullmäktige antar förslag till revidering av avgifter för kopior av 
allmänna handlingar. Kommunledningskontoret ges i uppdrag att ta fram 
riktlinjer för tillämpning av denna taxa.

§ 64 

Förslag till modell för hedrande av personer – 
Kalmarpriset
Dnr KS 2022/1187

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 mars 2024.

Redovisning av uppdrag rörande hyllning av personer som gjort insatser för 
Kalmar kommun.

Bakgrund
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 20 december 2022 att tillsätta 
en parlamentarisk arbetsgrupp för att utreda hur personer som gjort viktiga 
och extraordinära insatser för Kalmar kommun eller dess invånare ska 
uppmärksammas och hyllas. 

Arbetsgruppens uppdrag var tvåfaldigt – att föreslå en modell för hur 
hedrandet ska utformas respektive hur beslutsfattandet gällande dessa 
hyllningar ska ske. Uppdraget skulle enligt beslutet fortgå fram till den 30 maj 
2023 och redovisades i kommunstyrelsens arbetsutskott den 13 juni 2023.

Överläggning
Under överläggningen föreslår Hanne Lindqvist (M), med instämmande av 
Christopher Dywik (KD) och Peter Akinder (S), att kommunstyrelsen ska 
föreslå att kommunfullmäktige beslutar att införa Kalmarpriset i enlighet med 
kommunledningskontorets förslag.

Efter att överläggningen avslutats beslutar kommunstyrelsen att föreslå att 
kommunfullmäktige beslutar att införa Kalmarpriset i enlighet med 
kommunledningskontorets förslag.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige beslutar att införa Kalmarpriset i enlighet med 
kommunledningskontorets förslag.
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§ 65 

Beslut om undantag från kravet att tillgängliggöra 
särskilt värdefulla datamängder
Dnr KS 2024/0219

Handlingar
Samhällsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 13 mars 2024.

Informationsbrev från Sveriges Kommuner och Regioner daterad 2023-01-31, 
uppdaterad 2023-05-03.

Bakgrund
Enligt Europaparlamentets och rådets direktiv (EU) 2019/1024 om öppna data 
och vidareutnyttjande av information från den offentliga sektorn samt 
Kommissionens genomförandeförordning (EU) 2023/138 om fastställande av 
en förteckning över särskilda värdefulla dataset och arrangemangen för 
offentliggörande och vidareutnyttjande av dessa ska vissa i förteckning angivna 
värdefulla dataset tillgängliggöras avgiftsfritt. 

Syftet är att säkerställa vidareutnyttjande av handlingar som finns hos offentlig 
sektor.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige beslutar att i enlighet med 4 kap. 6 § lagen (2022:818), 
medge undantag från kravet på avgiftsfritt tillgängliggörande av särskilt 
värdefulla datamängder om en tidsbegränsad period om högst två år från den 
dag då genomförandeförordningen träder i kraft för följande datamängder: 

Kategori   Dataset 
Geospatiala data Adresser, byggnader, fastighetsområden, 

administrativa enheter, geografiska namn 

Jordobservation och miljö Ortofoto, hydrografi, skyddade områden, Höjd, 
landtäcke, flygbildsinformation 

Beslutet är giltigt till den 9 februari 2025.

§ 66 

Reglemente för krisledningsnämnd
Dnr KS 2024/0206

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 mars 2024.

Reglemente. 
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Bakgrund
Enligt Lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid 
extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap ska det i kommuner 
finnas en nämnd för att fullgöra uppgifter under extraordinära händelser i 
fredstid (krisledningsnämnd). 

Reglementet beskriver krisledningsnämndens uppdrag och den roll nämnden 
fyller i samband med extraordinära händelser i fredstid. 

En uppdatering har gjorts av reglementet och följande ändringar föreslås:
- Krisledningsnämnden aktiveras ej vid höjd beredskap (krig), då fattas 

beslut av kommunstyrelsen. 
- Ersättares tjänstgöring och inkallande av ersättare utgår, då det inte 

finns några ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige fastställer förslag till reglemente för krisledningsnämnden 
i Kalmar kommun.

§ 67 

Styrdokument med övergripande inriktning för arbetet 
med civil beredskap 2024–2027 i Kalmar 
kommunkoncern
Dnr KS 2024/0207

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 mars 2024.

Styrdokument med övergripande inriktning för arbetet med civil beredskap 
2024-2027.

Bakgrund
Enligt Lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid 
extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap ska kommunen 
genomföra förberedelser för och verksamhet under extraordinär händelse i 
fredstid. Samt även förberedelser som behövs för verksamheten under höjd 
beredskap (beredskapsförberedelser). 

Styrdokumentet utgör en övergripande inriktning för arbete inom området civil 
beredskap under åren 2024–2027 för Kalmar kommunkoncern. Med civil 
beredskap menas det samlade arbetet med krisberedskap och civilt försvar.

Överläggning
Under överläggningen föreslår Curt Gustafsson (SD) följande redaktionella 
ändring:
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På sidan 2, första stycket, ändra ”värdlandets territorium” till ”Sveriges 
territorium”.

Efter att överläggningen avslutats beslutar kommunstyrelsen att inför 
kommunfullmäktiges behandling av ärendet göra ändringen i enlighet med 
Curt Gustafssons förslag. 

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige fastställer Styrdokument med övergripande inriktning för 
arbetet med civil beredskap 2024-2027.

§ 68 

Motion från Annika Carlsson Wistedt (MP) och 
Christopher Dywik (KD) om partnerskap mot 
hemlöshet
Dnr KS 2023/0702

Handlingar
Utdrag ur socialnämndens protokoll den 30 januari 2024, § 9.

Socialförvaltningens tjänsteskrivelse den 17 januari 2024. 

Yttrande.

Motion.

Bakgrund
Annika Carlsson Wistedt (MP) och Christopher Dywik (KD) föreslår i en 
motion att:

- Socialförvaltningen ges i uppdrag att verka för en samverkan med 
Stadsmissionen i form av ett utökat ideellt offentligt partnerskap (IOP) 
med syftet att motverka hemlöshet i Kalmar.

- Samverkan utgår från metoden ”Bostad först”. 
- Socialförvaltningen utreder en lämplig arbetsfördelning mellan parterna 

till exempel med lättillgängliga akuta platser i Stadsmissionens regi, 
boendestöd och samverkan med fastighetsägare i socialförvaltningens 
regi och samverkan med kringliggande kommuner i 
socialförvaltningens regi. 

- Socialförvaltningen verkar för att samarbetsavtal kring hemlöshet med 
övriga kommuner i regionen.

Socialnämnden har yttrat sig över motionen och föreslår att den avslås. 
Arbetsutskottet har tillstyrkt socialnämndens förslag. 

Överläggning
Under överläggningen redovisas följande förslag:
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1. Roger Holmberg (S) föreslår att kommunstyrelsen ska tillstyrka 
socialnämndens förslag att avslå motionen.

2. Christopher Dywik (KD) föreslår, med instämmande av Curt 
Gustafsson (SD) och Hanne Lindqvist (M), att kommunstyrelsen ska 
tillstyrka motionen.

Efter att överläggningen avslutats frågar ordföranden om kommunstyrelsen vill 
tillstyrka Roger Holmbergs förslag eller Christopher Dywiks med flera förslag. 
Han finner att kommunstyrelsen avstyrker motionen i enlighet med Roger 
Holmbergs förslag. 

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen från Annika Carlsson Wistedt 
(MP) och Christopher Dywik (KD) om partnerskap mot hemlöshet.

Reservationer
Hanne Lindqvist (M), Patrik Olsen (M), Liselotte Christopher Dywik (KD), 
Ammert (KD), Lotta Wahlmino (L) och Curt Gustafsson (SD) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för egna förslag. 

Protokollsanteckning
Annika Carlsson Wistedt (MP) redovisar en protokollsanteckning enligt 
följande:
”Motionen handlar om lösningar på Kalmars akuta hemlöshet dels genom 
långsiktiga boendelösningar med modellen bostad först och dels genom 
lättillgängliga akuta platser i stadsmissionens regi. 

Enligt Socialstyrelsens hemlöshetsundersökning våren 2023 fanns i Kalmar 
kommun 12 personer i akut hemlöshet (situation 1 - personer som sover 
utomhus, i trappuppgångar, tält, bilar eller liknande). Det är personer som kan 
löpa risk att bli överfallna eller frysa ihjäl. Hur kan det vara så när kommunen 
har det yttersta ansvaret för att så inte sker och det finns en socialjour dygnet 
runt?

Det framkommer vid dagens kommunstyrelsemöte att socialförvaltningen och 
stadsmissionen i Kalmar delvis träffar olika personer i hemlöshet. Några av de 
som befinner sig i akut hemlöshet undviker kanske att söka hjälp eftersom de 
vet att de inte har rätt till långsiktigt stöd till boende i Kalmar kommun, därför 
att de inte är folkbokförda i kommunen. Det skulle också kunna vara så att 
vissa har så stora sociala och psykiska problem att de har svårt att söka och ta 
emot hjälp. 

Stadsmissionen i Kalmar har stor erfarenhet av att träffa utsatta människor och 
skulle därför kunna fungera både som en brygga till socialförvaltningen för de 
som inte primärt söker sig dit och som en sista utväg för de som inte vill ta 
emot annat än tillfällig hjälp. Det förutsätter att Stadsmissionen har möjlighet 
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att bemanna några akuta platser och för det krävs ett ekonomiskt avtal med 
kommunen.

Stadsmissionen har också under en tid lyckats ordna långsiktiga 
bostadslösningar till socialt utsatta i överenskommelse med fastighetsägare. 
Socialförvaltningen har i några av dessa fall kopplat in det mobila teamet som 
kan hjälpa till att lösa eventuella problem i boendet. Efter att motionen skrevs 
har nu socialförvaltningen ’formaliserat’ det här samarbetet med 
stadsmissionen, det framkommer dock inte vilken arbetsfördelning som har 
gjorts mellan parterna och om stadsmissionen erhåller någon ersättning från 
kommunen för sin insats.

I socialförvaltningens svar på motionen argumenterar kring två saker som 
motionen inte handlar om. Det gäller dels ett stadigvarande härbärge och det 
gäller åtgärder mot hemlöshet ’situation 3’.  Hemlöshet situation tre innebär 
personer som har tak över huvudet men inte egna kontrakt, tex personer som 
bor i träningslägenhet, referenslägenhet har socialt kontrakt eller liknande på 
grund av att personen inte får tillgång till den ordinarie bostadsmarknaden. 

Självklart är det bra att kommunen arbetar också mot hemlöshet situation tre 
men det kan aldrig användas som argument emot att hjälpa de allra mest 
utsatta. Utan den grundläggande tryggheten i att ha någonstans att bo är det 
svårt att påverka sin egen situation på andra områden i livet. Det är därför vi 
har en nationell strategi mot hemlöshet som rekommenderar modellen ’bostad 
först’. Stöd till hemlösa människor med komplexa sociala problem ska alltid 
börja med boendet.”

§ 69 

Motion från Olle Olson (M), Hanne Lindqvist (M), 
Christopher Dywik (KD), och Lotta Wahlmino (L) om 
aktiviteter för att nå egen sysselsättning
Dnr KS 2023/0467

Handlingar
Utdrag ur integration- och arbetsmarknadsnämndens protokoll den 1 februari 
2024, § 5.

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 januari 2024. 

Motion.

Bakgrund
Olle Olson (M), Hanne Lindqvist (M), Christopher Dywik (KD) och Lotta 
Wahlmino (L) föreslår i en motion att:

- Kalmar kommun ska genomföra en kartläggning av samtliga aktiviteter 
som erbjuds idag.

- Kalmar kommun tar fram en plan utifrån lyckade exempel i våra 
jämförelsekommuner på vilka aktiviteter vi ska erbjuda.
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Integration- och arbetsmarknadsnämnden har tagit fram ett förslag till 
yttrande. Arbetsutskottet har tillstyrkt integration- och arbetsmarknads-
nämndens förslag. 

Överläggning
Under överläggningen redovisas följande förslag:

1. Jenny Melander (S) föreslår att kommunstyrelsen ska tillstyrka 
arbetsutskottets förslag.

2. Curt Gustafsson (SD) föreslår, med instämmande av Hanne Lindqvist 
(M), Lotta Wahlmino (L) och Christopher Dywik (KD), att 
kommunstyrelsen ska tillstyrka motionen.

Efter att överläggningen avslutats frågar ordföranden om kommunstyrelsen vill 
tillstyrka Jenny Melanders eller Curt Gustafssons med flera förslag. Han finner 
att kommunstyrelsen tillstyrker Jenny Melanders förslag att kommunlednings-
kontorets yttrande ska utgöra svar på motionen. 

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:

Kommunfullmäktige beslutar att kommunledningskontorets yttrande ska 
utgöra svar på motionen från Olle Olson (M), Hanne Lindqvist (M), 
Christopher Dywik (KD) och Lotta Wahlmino (L) om aktiviteter för att nå 
egen sysselsättning. 

Motionen ska härmed anses vara besvarad.

Reservationer
Hanne Lindqvist (M), Patrik Olsen (M), Liselotte Ammert (KD), Christopher 
Dywik (KD), Lotta Wahlmino (L) och Curt Gustafsson (SD) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för egna förslag. 

§ 70 

Yttrande över betänkandet Ett starkare skydd för 
offentliganställda mot våld, hot och trakasserier (SOU 
2024:1)
Dnr KS 2024/0031

Handlingar
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 mars 2024.

Förslag till yttrande.

Remiss. 
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Bakgrund
Regeringen gav i april 2022 en särskild utredare i uppdrag att överväga olika
författningsändringar för att minska offentliganställdas utsatthet för våld, hot
och trakasserier. Syftet är att förbättra situationen för de anställda och värna
den offentliga verksamheten (dir. 2022:31).

Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till yttrande över 
betänkandet. 

Beslut
Kommunstyrelsen tillstyrker remissen Ett starkare skydd för offentliganställda 
mot våld, hot och trakasserier (SOU:2024:1) med följande tillägg:

Kalmar kommun ser ett starkt behov av tydligt samarbete inom kommunen 
samt en tydlig process där arbetsgivaren idkar nolltolerans och gör 
polisanmälan vid misstänkt våld, hot och trakasserier.

§ 71 

Yttrande över remiss Kulturplan 2025–2028, Region 
Kalmar län
Dnr KS 2023/0898

Handlingar
Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse den 8 februari 2024.

Yttrande.

Remiss.

Bakgrund
Region Kalmar län har tagit fram ett förslag till kulturplan i samverkan med 
länets kommuner och efter samråd med det professionella regionala kulturlivet, 
det civila samhället och andra intressenter inom det regionala kulturlivet.

Kalmar kommun har fått möjlighet att yttra sig över Region Kalmar läns 
remiss Kulturplan 2025–2028. 

Kultur- och fritidsnämnden har tagit fram ett förslag till yttrande över 
förslaget. 

Överläggning
Under överläggningen föreslår Christopher Dywik (KD) att kommunstyrelsen 
ska besluta i enlighet med kultur- och fritidsnämndens förslag med följande 
tillägg:
”Det är positivt att det finns ett tydligt barnperspektiv i kulturplanen. På 
samma sätt borde det också finnas en tydlig koppling till länets äldre invånare. 
Då vi vet att våra äldre blir alltmer ensamma blir kulturen mycket betydelsefull 
för denna grupp.
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Det är också viktigt att understryka behovet av att de regionala kulturmedlen i 
huvudsak bör gå till de aktörer som bedriver verksamhet i hela länet eller som 
har ett regionalt uppdrag. 
 
Om allt fler kommunala verksamheter släpps in för att dela på den regionala 
kulturpotten, så riskerar förutsättningarna att försämras för de kulturaktörer 
som faktiskt bedriver verksamhet i hela länet eller som har ett regionalt 
uppdrag. Dessa måste fortsatt leverera lika mycket - men med en allt mindre 
budget, vilket kommer urholka kvalitén. Ska fler aktörer släppas in måste 
kulturbudgeten också utökas i motsvarande storlek. 
 
Däremot bör det vara möjligt att i högre utsträckning hjälpa de många mindre 
aktörerna inom kulturen att få hjälp med marknadsföring för att nå en bredare 
publik. Här kan exempelvis Kalmar läns museum vara behjälpliga för att på 
olika sätt stötta mindre museer och andra kulturaktörer. Kanske genom att 
Kalmar läns museum etablerar någon form av filialer spridda i länet.”

Efter att överläggningen avslutats beslutar kommunstyrelsen först i enlighet 
med kultur- och fritidsnämndens förslag. Härefter frågar ordföranden om 
kommunstyrelsen vill bifalla eller avslå Christopher Dywiks tilläggsförslag. Han 
finner att de avslås. 

Beslut
Kommunstyrelsen antar kultur- och fritidsnämndens yttrande som sitt och 
översänder det till Region Kalmar län som svar på remissen Kulturplan
2025–2028, Region Kalmar län.

Protokollsanteckning
Christopher Dywik (KD), Liselotte Ammert (KD) och Curt Gustafsson (SD) 
redovisar en protokollsanteckning enligt följande:
”Det är positivt att det finns ett tydligt barnperspektiv i kulturplanen. På 
samma sätt borde det också finnas en tydlig koppling till länets äldre invånare. 
Då vi vet att våra äldre blir alltmer ensamma blir kulturen mycket betydelsefull 
för denna grupp.
 
Det är också viktigt att understryka behovet av att de regionala kulturmedlen i 
huvudsak bör gå till de aktörer som bedriver verksamhet i hela länet eller som 
har ett regionalt uppdrag. 
 
Om allt fler kommunala verksamheter släpps in för att dela på den regionala 
kulturpotten, så riskerar förutsättningarna att försämras för de kulturaktörer 
som faktiskt bedriver verksamhet i hela länet eller som har ett regionalt 
uppdrag. Dessa måste fortsatt leverera lika mycket - men med en allt mindre 
budget, vilket kommer urholka kvalitén. Ska fler aktörer släppas in måste 
kulturbudgeten också utökas i motsvarande storlek. 
 
Däremot bör det vara möjligt att i högre utsträckning hjälpa de många mindre 
aktörerna inom kulturen att få hjälp med marknadsföring för att nå en bredare 
publik. Här kan exempelvis Kalmar läns museum vara behjälpliga för att på 
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olika sätt stötta mindre museer och andra kulturaktörer. Kanske genom att 
Kalmar läns museum etablerar någon form av filialer spridda i länet.”

§ 72 

Yttrande över remiss av Kultursamhället – utvecklad 
samverkan mellan stat, region och kommun (SOU 
2023:58)
Dnr KS 2023/0905

Handlingar
Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse den 8 februari 2024.

Yttrande.

Remiss. 

Bakgrund
Regeringen beslutade den 7 juli 2022 att tillkalla en särskild utredare med 
uppdrag att genomföra en översyn av kultursamverkansmodellen för kultur i 
hela landet och 20 april beslutade regeringen om tilläggsdirektiv till utredningen 
för att minska administrativ resursåtgång. Tanken är att de förslag som lämnas 
ska öppna för en utveckling där kulturen på ett annat sätt än i dag genomsyrar 
stora delar av samhällsverksamheten. Fler måste få möjlighet att ta del av en 
större mångfald av kulturyttringar än i dag. Den reformstrategi som föreslås 
innebär att på kulturområdet öppna för friare samverkansformer mellan de 
olika offentliga nivåerna, med ett mer jämställt förhållande mellan stat, region 
och kommun.

Kultur- och fritidsnämnden har tagit fram ett förslag till yttrande över 
remissen. 

Beslut
Kommunstyrelsen antar kultur- och fritidsnämndens yttrande som sitt och 
översänder det till Kulturdepartementet som svar på remissen Kultursamhället 
– utvecklad samverkan mellan stat, region och kommun.

§ 73 

Nämndinitiativ från Hanne Lindqvist (M), Christopher 
Dywik (KD), Lotta Wahlmino (L), Måns Linge (M) och 
Kajsa Hedin (M) om uppdatering av kommunens 
resepolicy
Dnr KS 2024/0214
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Handlingar
Nämndinitiativ från ledamöterna för M, KD och L om uppdatering av 
kommunens resepolicy. 

Överläggning
Nämndinitiativet anmäls till kommunstyrelsen.  

Beslut
Kommunstyrelsen remitterar nämndinitiativet från M, KD och L om 
uppdatering av kommunens resepolicy till kommunledningskontoret för 
yttrande till kommunstyrelsen.



Ärendenummer: #228604 | Inskickat av: Bernt B Filip Bengtsson Qvarnström | Datum: 2024-03-29 08:44 Sida  av 1 3

Medborgarförslag
Ärendenummer: #228604 | Inskickat av: Bernt B Filip Bengtsson Qvarnström | 2024-03-29 08:44

2. Medborgarförslag

Beskriv ditt medborgarförslag

Jag föreslår att Kalmar kommun gör en inventering över hemmasittande barn och hur man ska 
få dem att återgå till skolan för att tillgodogöra sig den utbildning som de har rätt till enligt 
skollagen.

Som det är idag så görs alldeles för lite i den här frågan och barns liv går om intet, var är 
barnrättsperspektivet?

Jag föreslår också att man vid kommande kommunfullmäktige samt utbildningsnämnd och 
socialnämnd informerar de folkvalda om varför Kalmar kommun inte erbjuder samordnade 
möten över förvaltningsgränserna i dessa fall.

Beskriv vilka förbättringar ditt medborgarförslag skulle innebära

Att hemmasittande barn får en bättre möjlighet att tillgodogöra sig den utbildning de har rätt till.



Ärendenummer: #228981 | Inskickat av: ANDERS MATTIAS NORDSTRÖM | Datum: 2024-04-04 10:58 Sida  av 1 3

Medborgarförslag
Ärendenummer: #228981 | Inskickat av: ANDERS MATTIAS NORDSTRÖM | 2024-04-04 10:58

2. Medborgarförslag

Beskriv ditt medborgarförslag

Undermålig belysning längs cykelväg upp mot cykelbron vid södra vägen. (Bild bifogad)

Beskriv vilka förbättringar ditt medborgarförslag skulle innebära

Säkrare cykelväg med bättre belysning.

Vill du lägga till en bild eller fil?

Ja

Lägga till bild eller fil

Använder du mobilversionen av e-tjänsten så är det möjligt att använda mobilkameran för att ta 
bilder att skicka in tillsammans med ärendet.
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Medborgarförslag
Ärendenummer: #229178 | Inskickat av: LISE-LOTT SVENSSON | 2024-04-08 08:36

2. Medborgarförslag

Beskriv ditt medborgarförslag

Hade varit bra med belysning på

cykel/ gångstigen mellan Ingelstorpsvägen och Smedhagsvägen i Smedby.

Beskriv vilka förbättringar ditt medborgarförslag skulle innebära

Det skulle skapa trygghet att gå och cykla där om det är belyst.

Det är många som går där eftersom det är både arbetsplatser motionsspår och skola på 
Ingelstorpsvägen och det är en genväg till

busshållplatsen borta vid skolan.
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Medborgarförslag
Ärendenummer: #229152 | Inskickat av: Stefan Anders Jakobsson | 2024-04-07 17:01

2. Medborgarförslag

Beskriv ditt medborgarförslag

Förslag att komplettera parkeringen mellan förgyllda solens gränd och halva månens gränd med 
en personbil klass 1-skylt.

Då denna parkering tidigare användes av boende i området och ibland ställdes en släpkärra där 
en kort period. Nu har personbil kommit upp och den kan inte användas till släpkärra längre. 
Dessvärre så parkeras personbil klass 2 (husbilar) där i större utsträckning nu. Denna parkering 
har nu blivit mer och mer en camping under sommarmånaderna.

Beskriv vilka förbättringar ditt medborgarförslag skulle innebära

Att boende i området kan använda parkeringen även under sommarmånaderna.

Vill du lägga till en bild eller fil?

Ja



Motion
Moderaterna
2024-03-27

Tågstopp i anslutning till Kalmar Öland Airport

Kalmar Öland Airport fyller en viktig funktion för kommunikationerna till och från vår region, 
året om. Utan länken via luften är Kalmar län en isolerad avkrok med många timmar i bil eller 
med tåg för att nå ut i världen.

I samtal med flygplatsen kommer fler möjligheter att smidigare ta sig dit och därifrån inte 
sällan upp. En tanke som presenterats är ett stopp längs kust-till-kust-banan, likt de 
hållplatser som tidigare byggts i Smedby, Trekanten och Örsjö och där Krösatågen stannar. 

Skulle en hållplats förläggas i höjd med flygplatsen (exempelvis mitt emot Dämmet, nära 
Propellervägen) längs banan, återstår några hundra meter innan man når 
terminalbyggnaden. De som reser lätt tar sig oftast smidigast till flygplatsen genom just 
allmänna kommunikationsmedel. De som ska på långresa och har mycket bagage tar oftast 
bil eller taxi. Därför är det kanske främst de med litet bagage, “vardagsresenärerna” eller 
pendlarna, som skulle vara betjänta av ett tågstopp nära flygplatsen. 

Med smarta lösningar som exempelvis snabbgående band av den modell som är vanlig i 
flygplatsernas långa terminaler, förslagsvis under tak ett alternativ. Andra sätt kan vara park 
& ride eller shuttle bus. Det finns flera sätt att lösa detta, och hur-frågorna landar ju allt som 
oftast på den som planerar utförandet.

Kunde Region Kalmar län, Kalmar kommun och Kalmar Öland Airport gemensamt gå fram 
till Trafikverket, eller annan berörd myndighet, för att få till stånd en hållplats längs kust-till-
kust-banan skulle detta underlätta tillgängligheten - med stor sannolikhet avsevärt.
Det gick att ordna med ovan nämnda orter, och Kalmars kommunalråd har ju dessutom 
sedan länge förespråkat en mängd hållplatser längs järnvägen, såsom Hansa City, Läckeby, 
Rockneby med mera. Så hur man går tillväga borde inte vara ett problem.

Vi yrkar därför att 

- Kalmar kommun och Region Kalmar län ihop med Kalmar Öland Airport gemensamt 
närmar sig berörd myndighet för att se över möjligheterna att få till stånd en 
tåghållplats längs kust-till-kust-banan som primärt ska tjäna flygplatsen.

Olle Olson (M)
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§ 19 
 
Svar på medborgarförslag om förbättringar för att förhindra 
fortkörning på Skogshemsvägen, Furulidsvägen samt 
Fågelvägen (2023–5681) 
Dnr SBN 2023/0218 

 
Handlingar 
Samhällsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 2 februari 2024. 
 
Bilaga 1. Karta den 13 december 2023. 
 
Bilaga 2. Hastigheter den 13 december 2023. 

 
Medborgarförslag den 10 oktober 2023. 

 
Bakgrund 
Skogshemsvägen ligger mellan Fågelvägen och Suneholmsvägen i sydvästra 
delen av Rinkabyholm. Det är en 180 meter lång och 6,5 meter bred 
bostadsgata utan trottoarer. På gatan gäller en hastighetsbegränsning på 30 
km/h. På båda sidor av gatan är 24-timmars parkering tillåten. 
 
Förslagsställaren anför att en del fordon tar sig med höga hastigheter mellan 
Riksvägen och Rinkabyholmsvägen på Skogshemsvägen för att undvika 
farthinderna (busskuddar vid övergångsstället vid Dunövägen) på Riksvägen. 
 
Vidare ges förslag till förbättringar i form av att: 
- anlägga farthinder på Skogshemsvägen och Fågelvägen/Furulidsvägen. 
- mer och tydlig skyltning av gällande hastighet. 
- utreda fler återvändsgränder, exempelvis Skogshemsvägen. 
- försöka leda om trafikanter att köra Riksvägen/Rinkabyholmsvägen västra infart. 
 
I ett tillägg anmärks även parkeringssituationen på Skogshemsvägen. 
 

Yttrande 
I Rinkabyholm har Kalmar kommun under flera år jobbat med säkra skol- och 
fritidsvägar i samarbete med skolan och Kultur- och fritidsförvaltningen. Det 
har byggts farthinder, övergångsställen, gång- och cykelvägar. Från och med den 11 
januari 2024 hämtar och lämnar skolbussarna eleverna vid Robin Hoods väg. Detta är 
en tillfällig lösning på grund av att hållplats Mandelblomsvägen vid Riksvägen inte har 
kapacitet för skolbussar samt att det under 2024 ska påbörjas en ombyggnad av 
Riksvägen. Därefter ska busshållplatserna ligga vid det nya torget i korsningen 
Riksvägen/Fjällbrudsvägen/Dunövägen. 
 
Vidare kommer kommunen att utreda möjligheter för att trafiksäkra korsningen 
Furulidsvägen/Fjällbrudsvägen och Fågelvägen/Skogshemsvägen för oskyddade 
trafikanter. 
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Höga hastigheter och olovlig körning förekommer tyvärr på flera platser i 
kommunen. Att se till att de regler som finns följs är i första hand en fråga för 
polisen. Kalmar kommun har ett löpande samarbete med polisen om hur 
hastighetsgränserna efterlevs.  
 
Det utförs även kontinuerligt hastighetsmätningar för att få in underlag till eventuella 
åtgärder. 2022/2023 gjordes flera trafikmätningar i området i samband med 
utvärderingen av projekt ”säker skolväg”, mellan Rinkabyholmsskolan, den nya 
sporthallen och Bågskytteskolan. 
 
Mellan den 7 och 20 november 2023 har en tillfällig hastighetstavla satts upp i höjd 
med Skogshemsvägen 20/22. Mätningen på Skogshemsvägen visar att trafikmängden 
är 18 fordon per dygn. Medelhastigheten är 24 km/h och 85 % kör med en hastighet 
under 26 km/h. Mätresultaten visar att den skyltade hastigheten respekteras och 
trafikmängden ligger på en låg nivå. Antalet fordon på Skogshemsvägen var låg vid 
mätningsperioden och att den vägen används som genväg kan motbevisas med andra 
mätningar som gjordes på Fågelvägen, Furulidsvägen och Rinkabyholmsvägen (se 
bifogad kartbild). Farthinder finns på Furulidsvägen som är den mest trafikerade 
vägen från och till Rinkabyholmsskolan. I samarbete med skolan hänvisas gående och 
cyklande elever att ta sig över Fågelvägen till Sporthallen och Bågskytteskolan. 
 
Med bakgrund av detta kommer Kalmar kommun inte prioritera några fysiska 
åtgärder till hastighetssäkring på Skogshemsvägen i dagsläget. 
 
Förslagsställaren föreslog även att det skulle skyltas tydligare med 30 km/h. 
Hastighetsskyltning upprepas enbart vid skolor eller på platser där många barn korsar 
en väg. Hastighetsskyltningen 30 km/h gäller för hela området mellan Riksvägen och 
Rinkabyholmsvägen. Till den utpekade vägsträckan Fjällbrudsvägen-Fågelvägen-
Skogshemsvägen-Suneholmsvägen finns dubbelsidig hastighetsskyltning på 
Rinkabyholmsvägen, väster om Suneholmsvägen, på södra delen av Suneholmsvägen 
och söder om korsningen Furulidsvägen/Fjällbrudsvägen. 
 
Med bakgrund av detta kommer Kalmar kommun inte sätta upp fler hastighetsskyltar 
(30km/h) i området. 
 
I medborgaförslaget föreslås det även göras fler återvändsgränder, exempelvis på 
Skogshemsvägen. 
 
Skogshemsvägen kan inte göras om till en återvändsgränd då det saknas tillräckligt 
utrymme för en vändplan som behövs framför allt för sophämtning. 
 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att samhällsbyggnadskontorets yttrande ska 
utgöra svar på medborgarförslaget om förbättringar för att förhindra fortkörning på 
Skogshemsvägen, Furulidsvägen samt Fågelvägen. 
 
Medborgarförslag ska härmed anses vara besvarat.
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§ 22 
 
Svar på medborgarförslag om att ta bort avgiften för 
tillstånd att ha höns inom detaljplanelagt område (2023-
6564) 
Dnr SBN 2023/0219 

 
Handlingar 
Samhällsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 2 februari 2024. 

 
Medborgarförslag den 8 november 2023. 

 

Bakgrund 
Ett medborgarförslag har kommit in med önskemål att ta bort avgiften för tillstånd 
att ha höns inom detaljplanelagt område. Enligt förslagsställaren skulle en slopad 
avgift bidra till ökad självhushållning, ökat välbefinnande samt att det bidrar till 
minskad miljöpåverkan. Dessutom att fler skulle ansöka om att få ha höns om 
avgiften stryks. 
 

Yttrande 
Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön 
Miljöbalken och förordningen om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd ger 
kommunerna möjlighet att införa lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa 
och miljön. Den 30 januari 2006 antog kommunfullmäktige i Kalmar kommun de nu 
gällande lokala föreskrifterna. I § 4 anges att det krävs tillstånd av samhällsbyggnads-
nämnden för att bland annat hålla fjäderfä som inte är sällskapsdjur inom område 
med detaljplan. Syftet med detta är att förebygga olägenheter för människors hälsa, så 
som lukt, flugor, ljud samt problem med gödsel eller skadedjur. 
 

Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 
Kommunfullmäktige i Kalmar kommun antog den 19 december 2022 taxa för 
prövning och tillsyn inom miljöbalkens område. Enligt taxan ska ansökan om 
tillstånd för djurhållning debiteras för motsvarande två timmars arbete där timpriset 
ligger på 1214 kronor för 2024, vilket resulterar i en kostnad på totalt 2428 kronor. 
 
I propositionen till miljöbalken står det att myndigheternas verksamhet i möjligaste 
mån ska vara avgiftsfinansierad. 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har beslutat om att inför lokala föreskrifter respektive avgift för 
tillstånd. Samhällsbyggnadskontoret hanterar årligen runt tio tillståndsansökningar för 
höns och anser att tillståndsplikten behövs för att förebygga olägenheter för 
människors hälsa. Principen att sökande ska täcka samhällsbyggnadsnämndens 
kostnad för handläggningen av ansökan följer regeringens och lagstiftningens 
intentioner. 
 
Samhällsbyggnadskontoret föreslår därmed ett avslag på medborgarförslaget. 
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Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att avslå medborgarförslaget om att ta bort 
avgiften för tillstånd att ha höns inom detaljplanelagt område. 
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§ 20 
 
Svar på medborgarförslag om att utöka giltigheten för 
busskort för grundskole- och gymnasieelever (2024-171) 
Dnr SBN 2024/0014 

 
Handlingar 
Samhällsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 15 februari 2024. 

 
Medborgarförslag den 29 december 2023. 

 
Bakgrund 
Förslagsställaren menar att genom att utöka giltigheten för skolkort till att inkludera 
även kvällar, helger och skollov, kan skolungdomar delta i fritidsaktiviteter oberoende 
veckodag och tider. Den utökade giltigheten föreslås omfatta skolkort för både 
grundskole- och gymnasieelever. Fritidsgårdar, kultur- och idrottsevenemang eller 
andra samhällsaktiviteter pågår i regel kvällstid eller helger, vilket gör att rådande 
giltigheter för skolkortet begränsar ungdomarnas rörlighet och möjlighet att delta. 
Kritik har bland annat framförts av skolelever själva, till exempel vid Ungdomshuset 
UNIK i Kalmar. Förslaget strävar efter att stärka ungdomars möjligheter till socialt 
engagemang och personlig utveckling genom att öka flexibiliteten i deras 
transportalternativ. 
 

Yttrande 
I Kalmar kommuns nyligen antagna översiktsplan och mobilitetsstrategi finns en 
tydlig målsättning om att fler invånare ska resa mer med hållbara transportslag, i form 
av gång, cykel och kollektivtrafik. Fler hållbara resor bidrar till bättre trafiksäkerhet, 
bättre trafikmiljö och mindre trängsel i en växande kommun och stad. 
 
Inom ramen för fler hållbara resor arbetar Kalmar kommun med att förenkla och 
underlätta för skolungdomar att resa kollektivt eller att säkert kunna färdas på gång- 
och cykelbanor. 
 
Ett exempel på detta är subventionen av Kalmar länstrafiks 30-dagarsbiljett 
(periodkort), den så kallade enhetstaxan. Enhetstaxa finns för ungdom 7-19 år, 
studerande och vuxen. Subventionen finansieras genom att använda 
parkeringsintäkter. Ett annat exempel är att kommunen bjuder skolelever i grund- 
och gymnasieskola på en kostnadsfri Sommarlovsbiljett, i syfte att underlätta 
rörligheten, flexibiliteten och resorna till fritidsaktiviteter sommartid och till 
sommarjobb. Det pågår också ett arbete tillsammans med Kalmar länstrafik att se 
över möjligheten till framtida subventioner av andra, mer ”spontana” och flexibla, 
biljetter i kollektivtrafiken. 
 
Kalmar länstrafik införde för något år sedan Fritidsbiljetten. Biljetten svarar 
egentligen upp mot det som medborgarförslaget beskriver, dvs giltighet under kvällar 
(kl 15-04), helger och skollov för ungdomar mellan 7-19 år. Fritidsbiljetten ersatte 
den tidigare möjligheten där en skolkortsberättigad elev kunde gradera upp 
skolkortet.  
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Fritidsbiljetten är en öppen biljett med länsgiltighet, oberoende skolålder, 
skolkorttillgång eller kommun. Under 2024 kostar Fritidsbiljetten 1 135 kr per termin, 
d v s 2 270 kronor per år. Under vårterminen 2024 finns 10 441 skolelever i grund- 
och gymnasieskolor i Kalmar kommun. Av dessa har 2 781 tilldelats skolbiljett via 
respektive skola. Om skolbiljettsberättigade elever skulle få utökad giltighet på 
skolbiljetten, i enlighet med medborgarförslaget, innebär detta ett extra ekonomiskt 
åtagande för kommunen på cirka 6,3 miljoner kronor per år, utöver ordinarie köp av 
skolbiljetter samt ovanstående aktuella subventionsformer. Av denna summa är 4,3 
miljoner kronor knutet till grundskolan. 
 
I nuvarande budget saknar kommunen möjlighet att finansiera förslaget på utökad 
giltighet för skolbiljett. Samhällsbyggnadsnämnden tar emellertid till sig förslaget i 
den vidare planeringen och i den löpande dialogen med Kalmar länstrafik. 
Medborgarförslaget och detta beslut kommer att delges Kalmar länstrafik, i egenskap 
av huvudansvarig för priser och biljetter i kollektivtrafiken. 
 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att samhällsbyggnadskontorets yttrande 
ska utgöra svar på medborgarförslaget om utökad giltighet för 
skolkortsberättigade elever i grund- och gymnasieskolan. 
 
Medborgarförslaget ska härmed anses vara besvarat. 
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§ 21 
 
Svar på medborgarförslag om kompistur med buss från 
skolan (2024-215) 
Dnr SBN 2024/0015 

 
Handlingar 
Samhällsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 15 februari 2024. 

 
Medborgarförslag den 19 december 2023. 

 

Bakgrund 
Förslagsställaren önskar att Kalmar kommun tar initiativ till att införa en 
medföljanderabatt eller ”kompistur”, som möjliggör att kamrat kan följa med skolelev 
hem till bostaden, i första hand på landsbygden. Genom att införa en kompistur 
skulle den sociala utsattheten för barn på landsbygden minska och ingen förälder 
skulle behöva skämmas eller känna ekonomisk oro över att inte ha råd att betala för 
en biljett till sitt eget eller någon annans barn när dem vill leka. 

 
Yttrande 
I Kalmar kommuns nyligen antagna översiktsplan och mobilitetsstrategi finns en 
tydlig målsättning om att fler invånare ska resa mer med hållbara transportslag, i form 
av gång, cykel och kollektivtrafik. Fler hållbara resor bidrar till bättre trafiksäkerhet, 
bättre trafikmiljö och mindre trängsel i en växande kommun och stad. 
 
Inom ramen för fler hållbara resor arbetar Kalmar kommun med att förenkla och 
underlätta för skolungdomar att resa kollektivt eller att säkert kunna färdas på gång- 
och cykelbanor. Ett exempel på detta är subventionen av Kalmar länstrafiks 30-
dagarsbiljett (periodkort), den så kallade enhetstaxan. Enhetstaxa finns för ungdom 7-
19 år, studerande och vuxen. Subventionen finansieras genom att använda 
parkeringsintäkter. Ett annat exempel är att kommunen bjuder skolelever i grund och 
gymnasieskola på en kostnadsfri Sommarlovsbiljett, i syfte att underlätta rörligheten, 
flexibiliteten och resorna till fritidsaktiviteter sommartid och till sommarjobb. 
 
Det pågår också ett arbete tillsammans med Kalmar länstrafik att se över möjligheten 
till framtida subventioner av andra, mer ”spontana” och flexibla, biljetter i 
kollektivtrafiken. Medborgarförslaget tangerar en sådan typ av ”spontan” biljett 
specifikt för skolungdom, i syfte att skolkamrater kan följa med varandra hem efter 
skoltid. 
 
I nuvarande budget saknar kommunen möjlighet att finansiera en ”kompisbiljett/-
tur”. Det saknas även i nuläget lämpliga rutiner eller tillvägagångsätt hur resorna ska 
bokas och distribueras. För det krävs att det pågående uppdraget tillsammans med 
Kalmar länstrafik kan utvecklas vidare. Samhällsbyggnadsnämnden tar dock till sig 
medborgarförslaget i den fortsatta planeringen samt i den löpande dialogen med 
Kalmar länstrafik. Medborgarförslaget och detta beslut kommer att delges Kalmar 
länstrafik, i egenskap av huvudansvarig för priser och biljetter i kollektivtrafiken. 
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Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att samhällsbyggnadskontorets yttrande ska 
utgöra svar på medborgarförslaget om införandet av ”kompistur” eller 
medföljanderabatt för skolungdomar med bostad på landsbygden. 
 
Medborgarförslaget ska härmed anses vara besvarat.
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